

Dari Sebulan ke Sebulan

Dewan Rakyat Persekutuan Tanah Melayu dengan sebulat suara telah memberi mandat kepada Perdana Menteri Tengku Abdul Rahman, untuk membawa soal kekejaman kerajaan Amerika Selatan, dalam Persidangan Perdana-perdana Menteri Commonwealth di London pada 3 hari bulan Mei ini.

Usul yang telah dikemukakan oleh Tengku dan telah diluluskan oleh Dewan Rakyat itu seperti berikut:

“Bahawa dewan ini, sungguhpun mengakui dengan penuh tanggungjawab kerajaan Afrika Selatan menjalankan dasar dalam negerinya, tetapi sesuai dengan sikap kerajaan

Rencana Pengarang

Sambungan dari muka 3

Terkawal daripada mengambil sesuatu langkah mengikut perasaan yang boleh menimbulkan perkara-perkara yang tidak diinginkan oleh masyarakat Islam.

Pendek kata pemimpin-pemimpin Islam terutamanya pensyarah-pensyarah agama, mustahak berjaga-jaga di dalam hal seperti ini. Mereka mustahak benar menjauhkan perkara-perkara yang boleh menimbulkan perselisihan dan perbalahan. Berilah kebebasan kepada sesiapa pun menyatakan pendapatnya. Ingatlah! Dalam memberi pendapat itu janganlah menyalahkan orang lain. Dengan cara ini sudah tentu kelak kita akan dapat mengekalkan persatuan kita. Tetapi kalau dalam memberi pendapat itu kita memukul orang lain, maka sudah tentu perpecahan akan timbul.

Kesan perpecahan sudah kita lihat. Korbannya telah banyak kerana itu, selain daripada kita ditegah mengadakan perpecahan maka sangat mustahak kita mencari jalan untuk mengekalkan persatuan adanya.

Persekutuan Tanah Melayu mengenai pencabulan hak-hak asasi manusia sebagaimana contoh yang ditunjukkan terhadap pencabulan di Tibet, adalah mengutuk pembunuhan dan kekejaman yang dilakukan terhadap orang-orang Afrika oleh polis Afrika Selatan dalam menjalankan dasar membeza-bezakan warna kulit, dan bahawa dewan ini menyokong penuh apa juga tindakan tegas kerajaan yang selayaknya dalam soal ini”.

Tengku Abdul Rahman telah mensifatkan tindakan kerajaan Afrika Selatan suatu perbuatan yang zalim, tidak berperi kemanusiaan, dan “tangannya berlumuran dengan darah manusia yang tidak berdosa....!”

Tatkala menjawab pihak Socialist Front yang meminta supaya kata-kata mengenai peristiwa Tibet dicabut dari usul itu, Tengku berkata: “Usul saya itu terang dan nyata. Masalah-masalah Afrika Selatan dan Tibet itu adalah sama”.

Dr. Ismail Menteri Luar, telah juga menjawab pihak Socialist mengenai peristiwa Tibet. Dr. Ismail berkata: Tidakkah penindasan Komunis Kuning di Tibet itu bererti juga penindasan hak-hak asasi?

* * *

Dalam perjumpaan hari raya *Jam 'iyyah al-Da'wah al-Islāmiyyah*, Tuan Haji Wanjur, Setiausaha *Jam 'iyyah*, tatkala bercakap mengatakan, bahawa pertubuhan Muhammadiyah adalah sebuah pertubuhan yang mesti ditentang kerana ia bukannya termasuk di dalam Ahl al-Sunnah wa al-Jamā'ah. Demikian juga keadaannya *Muhammadiyah* di Jawa adalah mesti ditentang! Di dalam perkataannya itu terang ia menyebutkan bahawa seolah-olah pertubuhan itu pertubuhan yang bukan Islam dan sama keadaannya seperti Qadiani. Mendengar

sambungan pada muka 45

Afrika Selatan

sambungan dari muka 39

penulis tak dapat tidak dia akan menghitung lebih banyak lagi musuhnya daripada yang telah ada sekarang ini, dia akan menghadapi tentangan dari dunia, baik yang komunis mahupun yang *non-communist*, dan sangat boleh jadi Afrika Selatan akan dikeluarkan dari lingkungan bangsa-bangsa *Commonwealth* itu sebagai seorang anggota yang telah melumuri dengan najis dasar-dasar murni dari pernyataan umum hak-hak manusia.

Cita-cita yang tertinggi daripada manusia umumnya ialah mengharapkan datangnya suatu dunia, di mana umat manusi

akan merasakan kemerdekaan berbicara dan kepercayaan serta kebebasan daripada ketakutan dan kekurangan, dan segala hak-hak manusia diperindungi dan diatur dengan aturan-aturan hukum.

Dengan hal yang sedemikian baharulah kita percaya akan diperdapati keselarasan terhadap hak-hak manusia, terhadap martabat dan harga diri peribadi manusia, serta sokongan kemajuan sosial dan tingkatan dasar penghidupan yang lebih baik dalam kebebasan yang lebih besar. Mudah-mudahan berhasillah kiranya.

Dari Sebulan ke Sebulan

Sambungan dari muka 5

ini orang-orang hanya tertawa sahaja kerana Jam'iyah selalu benar orang-orang Muhammadiyah itu bersyarah di sana seperti al-Ustādh

Abdul Kahar Muzakkar, Hamka, Nasrudin Latif, Kiyai Hasbi Ash-Shiddieqy, Tuan Haji Kasman Singodimedjo (peguam) dan banyak lagi. Kalau Muhammadiyah itu satu badan yang salah kenapa Jam'iyah mempersilakan mereka bersyarah? Subhāna Allāh!

* * *

Tuan setiausaha jam'iyah itu, pada tahun yang lalu menjadi juga Setiausaha Sambutan Mawlid Nabawī Sharīf di Singapura. Di dalam perayaan itu ia telah mempersilakan imam masjid orang-orang Buhra (Syiah) membaca syair puji-pujian dalam bahasa Urdu. Orang-orang Buhra ini mereka tidak sembahyang di masjid-masjid "*Ahl al-Sunnah*". Mereka sembahyang di masjid mereka sendiri, sedang orang-orang Muhammadiyah sembahyang di masjid-masjid *Ahl al-Sunnah*. Mengapa Tuan Setiausaha itu diam sahaja terhadap kepada pesertaan orang-orang Buhra di majlis mawlid itu? Orang bertanya juga adakah kerana mereka menderma wang? Ini tidak diketahui – hanya Tuhan juga yang mengetahuinya.

Sudah terbit!

Bilangan pertama!

Puspa Ragam

Di antara kandungannya:

***Ragam Sehari-hari (janda anak empat)**

***Kawasan Hitam (cerita pendek)**

***Kak Yun Menangis (cerita pendek)**

***Walter Niche (apa dan siapa)**

***Tarian Naga (soal hangat)**

***Soal filem serta bintang-bintangnya**

dan berbagai-bagai isi lainnya lagi.

Harga senaskhah 50 sen

Penerbitnya:

Qalam

Singapura 4